
2. slávnosť vianočná, 26.12.2024

Otvorené nebesá

Jeremiáš 1,17-19:

Ty si však podpáš bedrá, povstaň a hovor im všetko, čo ti prikážem. 
Nemaj strach pred nimi, aby som ti ja nenahnal strachu pred nimi. 18 
Ajhľa, dnes urobil som ťa opevneným mestom, železným stĺpom, 
bronzovou hradbou proti celej krajine, proti kráľom Júdu a jeho 
kniežatám, proti jeho kňazom a ľudu krajiny. 19 A budú brojiť proti 
tebe, ale nepremôžu ťa, lebo ja som s tebou - znie výrok Hospodinov - 
aby som ťa vyslobodil.

Bratia a sestry, 

Uprostred  požehnaných  chvíľ  v kruhu  rodiny  počas  vianoc  vám  niekto
zatelefonuje, že váš príbuzný zomrel. Niekto vám odkáže správu, že vašu
priateľku previezli do nemocnice. Pozriete si krimi správy a spoznáte tam
známeho, ktorý utrpel vážnu nehodu. 

Tak mi pred pár rokmi oznámila bývalá spolužiačka ako potratila dieťa
3x  po  sebe.  Toto  sú  tmavé  chvíle,  miesta  chladu,  strnulosti,  šoku,
výraznej temnoty. Každý z nás prešiel už nejakými  tmavými údoliami,
stratou, chorobou, rozvodom, potratom, zranením. 

Ale Všemohúci Boh si používa práve naše temnoty, práve tie najtmavšie
skúsenosti nášho života. 

Len si vezmime semienka.  Tie môžu vyklíčiť len na svetle.  Kým bude
odložené  niekde  v kúte,  nestane  sa  tým,  na  čo  bolo  určené.
Potrebujeme  ho  zasadiť  do  zeme,  niekde  na  tmavé  miesto,  aby  sa
mohlo stať živým. Všetko čo je vo vás, vaše sny, ciele, dary, potenciál
môžu  ožiť,  môžu  sa  stať  významnými  najmä  vďaka  temnote,
skúsenosti, ktorou ste kedysi prešli, či prechádzate. 

Biblické  postavy  o ktorých  čítame,  sú  známe  práve  vďaka  svojim
ťažkým  chvíľam,  vďaka  svojim  slabostiam  a bezmocnosti  v čase,
ktorým prešli. Stali sa z nich noví ľudia. Mojžiš bol vrahom. Zabili ste vy
niekoho okrem zvieraťa? On bol skutočným vrahom egypťana. 40 rokov
putovania na púšti mu dalo šancu na pretvorenie jeho vnútra. Začiatok
slobody  ešte  neznamená  okamžité  víťazstvo.  Je  to  boj,  príprava,
skúška trpezlivosti. 

Dnes  na  2.  sviatok  vianočný si  pripomíname  odvahu  muža  menom
Štefan.  Stal  sa  kresťanom  a spomíname  naňho  preto,  lebo  sa  stal
prvým  mučeníkom,  priekopníkom  toho,  čo  znamená  vytrvať  až  do
konca. Význam jeho mena znamená koruna, alebo „byť korunovaný“.
Bol  diakonom  v prvej  cirkvi,  ktorý  sa  staral  o vdovy  a o chudobných.
Okrem  svojej  vernej  služby  hovoril  vždy  veľmi  múdro,  až  sa  ho
nepriatelia  veľmi  báli.  Temnota  jeho  krutej  smrti  ukameňovaním  ho
neodrádzala vzdať sa. Miesto toho sa uprene díval do neba a hovoril:
vidím otvorené nebesá a Ježiša stáť po pravici Božej. 

Jeho temnota poslúžila  iným. Mnohí sa vďaka jeho životnej  temnote
obrátili. 

Ale opakom tejto vznešenej temnoty boli aj temné a ťažké chvíle iných
biblických postáv akou bol  napr.  Dávid.  Ten je ďalším vrahom vojaka
Uriáša. Mal pomer s vydatou ženou. Po tomto incidente trpel 1 celý rok,
bol vnútorne zlomený, chorý a cítil sa vinný. Aj tak ho nazývame mužom
podľa Božieho srdca. 

To,  čo  nám  prináša  2.  slávnosť  vianočná,  či  Pamiatka  mučeníka
Štefana, je povzbudenie. Pán Boh nás neskúša,  ani nepokúša,  ani na
nás nezosiela zlé veci. On nám neposiela zámerne nejakú ťažobu. Iba si
ju používa. A práve cez naše  tmy rastieme. Tam sa môže plne ukázať
i rozvíjať  náš  charakter.  V ťažkostiach  sa  učíme  dôverovať  a vytrvať.



V bolesti  a bezmocnosti,  v úzkostiach,  strachu  a zúfalstve  sa  učíme
nachádzať nádej a odhodlanosť viery. 

Je to moja osobná skúsenosť. Cez tie najhlbšie temnoty, moja priateľka
ich označila  slovom „temná jaskyňa“, rastiem a budujem si  pevnejšiu
dôveru v Pána Boha. Práve v tmavých jaskyniach sa moja viera zväčšuje,
rozširuje. Temné miesta prinášajú množstvo požehnania. V tej krehkosti
a pominuteľnosti  objavujeme  svet  z inej  perspektívy.  A toto  sú
momenty kedy môžeme Pánu Bohu ďakovať, tam sa rodia v mnohých
z nás  nové  rozhodnutia,  záväzky,  sľuby  Bohu.  A to,  čo  je  mojím
najhlbším a najvzácnejším poznaním týchto hĺbok temnoty, je, že vďaka
nim  rastie  moja  vďačnosť.  Vďačnosť,  ktorá  rozširuje  moje  srdce,
zväčšuje jeho potenciál a zosilňuje lásku k Pánu Bohu i k ľuďom. 

Dávid povedal: Boh sa ma zmocnil v časoch môjho súženia. On vyslovil
vetu: aj keby som kráčal temným údolím, nebojím sa zlého, lebo ty si so
mnou.  Tvoj  prút  a tvoja  palica  ma  potešujú...dobre  poznal  temnotu
a neutekal pred ňou. Naučil sa ju vnímať ako súčasť života a napokon
lepšieho  a zmysluplnejšieho  plánu.  Na  konci  23.  Žalmu  vyslovil
nádhernú istotu: 5  Stôl mi prestieraš pred mojimi protivníkmi, hlavu mi
pomazávaš olejom, je preplnený kalich môj. 6 Len dobrota a milosť bude
ma  sprevádzať  po  všetky  dni  môjho  života  a  bývať  budem  v  dome
Hospodinovom dlhé časy. 

Aby sei si mohli sadnúť raz za prestretý stôl požehnania, potrebujeme
prejsť temnotou. Nie preto, že ju do nášho života posiela náš Pán a Boh,
temnota a bolesť sú zbraňami Božieho nepriateľa, ale preto, aby sme
dovolil  nášmu  nebeskému  Otcovi  premeniť  naše  temnoty  na
požehnanie. 

Prorok Jeremiáš hovorí o odvahe, nemať strach pred nepriateľmi, lebo
Boh  nás,  teba  a mňa  urobí  opevneným  mesto,  železným  stĺpom,
bronzovou hradbou proti celej krajine. 

Ostaň verný v malom, v tom,  do čoho si vsadený, do toho kde ťa PB
pozval  byť.  Vytrvaj,  neutekaj,  si  potrebný,  potrebná.  Potrebuješ  pár
rokov vernosti na pastierskej paši, prejsť údolím temnoty, aby ťa vyučili,
zocelili. Keď niečo v našom živote umiera, niečo nové ožíva. Boh má pre
teba nové začiatky. Pre Štefana sa novým stali nebesá. Pre Dávida nová
úloha verného a dobrého kráľa,  pre Jozefa  po rokoch väzenia  ďalšia
úloha  po  boku  faraóna.  Pre  Jeremiáša  úloha  a poslanie  Božieho
proroka.

Sú chvíle, v ktorých cítim pevnú zem, sú aj také v ktorých nevládzem...
ako o tom spieva 1  kresťanská kapela.  Neviem,  ktorých chvíľ  je  viac,
cítim však, že Boh je blízko k nám....

Nech je Hospodin našou pevnou skalou, opevneným hradom, úkrytom,
ale aj tým, ktorí  nás postaví  na pevnú skalu.  Dovoľme Mu byť naším
víťazom uprostred všetkých našich temnôt, zápasov a bojov. On zvíťazil
a s Ním zvíťazime aj my. Amen 


